

**178 (VI). Question of construction of an airfield at Besongabang, Monford Division, as raised in the petition from the Cameroons Federal Union concerning the Cameroons under British administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its sixth session, in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Brigadier Gibbons as special representative, that part of the petition from the Cameroons Federal Union (T/Pet.4/61-5/66) which raises the question of the construction of an airfield at Besongabang,

*Having noted* the statement of the Administering Authority that compensation had been paid as the result of a freely negotiated agreement and that the persons directly concerned were not the petitioners,

*The Trusteeship Council*

*Decides* that no action by the Council is called for on this question;

*Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Eightieth meeting,  
3 April 1950 (T/580).*

**179 (VI). Question of the production of coffee as raised in the petition from the Bamenda Improvement Association concerning the Cameroons under British administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its sixth session, in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Brigadier Gibbons as special representative, that part of the petition from the Bamenda Improvement Association (T/Pet.4/52-5/65) which raises the question of the production of coffee,

*Having taken note* of the observations of the Administering Authority concerned (T/513) as well as of the oral statement of the special representative on this subject,

*Having noted* the assurance of the Administering Authority that there are no obstacles to the production and free sale of coffee,

*The Trusteeship Council*

*Decides* that no action by the Council is called for on this question;

**178 (VI). Question de la construction d'un champ d'aviation à Besongabang, district de Monford, soulevée dans la pétition de la Cameroons Federal Union concernant le Cameroun sous administration britannique**

*Agissant* en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa sixième session, en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, laquelle avait désigné le général Gibbons comme représentant spécial, la partie de la pétition de la *Cameroons Federal Union* (T/Pét.4/61-5/66) qui soulève la question de la construction d'un champ d'aviation à Besongabang,

*Ayant pris acte* de la décision de l'Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, d'où il ressort qu'une indemnité a été versée à la suite d'un accord librement négocié, et que les pétitionnaires ne sont pas les personnes directement intéressées,

*Le Conseil de tutelle*

*Décide* que cette question n'appelle aucune mesure de la part du Conseil;

*Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Quatre-vingtième séance,  
3 avril 1950 (T/580).*

**179 (VI). Question de la production de café, soulevée dans la pétition de la Bamenda Improvement Association concernant le Cameroun sous administration britannique**

*Agissant* en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa sixième session, en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, laquelle avait désigné le général Gibbons comme représentant spécial, la partie de la pétition de la *Bamenda Improvement Association* (T/Pét.4/52-5/65) qui soulève la question de production de café,

*Ayant pris acte* des observations de l'Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/513), ainsi que de l'exposé oral du représentant spécial sur cette question,

*Ayant pris acte* de l'assurance donnée par l'Autorité chargée de l'administration qu'aucun obstacle ne gêne la production ni la libre vente du café,

*Le Conseil de tutelle*

*Décide* que cette question n'appelle aucune mesure de la part du Conseil;